
SA.0012.2.4.2013 

Protokół nr 4/13 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia odbytego w dniu 

29 kwietnia 2013 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Goleszowie przy ul. 1 Maja 5. 

 

 W posiedzeniu, któremu przewodniczyła przewodnicząca Komisji Ludwika Czyż udział 

wzięli wszyscy członkowie komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu 

oraz goście według załącznik nr 2.  

Przewodnicząca Ludwika Czyż o godz. 15.00 otworzyła posiedzenie Komisji i po powitaniu 

członków Komisji oraz gości oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 6 

członków Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Nieobecny radny to Artur 

Więcław. 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

2. Wydanie opinii w sprawie wniosków złożonych na poprzednim posiedzeniu Komisji.  

3. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z NGO za rok 2012 (punkt przeniesiony 

z marca) – w materiałach na sesję jako punkt 10. 

4. Działalność pozalekcyjna prowadzona w szkołach w I półroczu 2012/2013 r.  

5. Informacja przedszkoli o dodatkowych zajęciach realizowanych w I półroczu 2012/2013. 

6. Sprawy bieżące – w tym opiniowanie projektów uchwał według wzoru 11.3. i 11.4. 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała, by punkt 3 został zrealizowany po punkcie 1 porządku 

posiedzenia. 

Nikt z członków Komisji nie wniósł uwag ani innych propozycji zmian do przedstawionego 

porządku obrad wraz ze zmianą. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, tj. 6 głosami „za”. 

 

Ad.1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Protokół  nr 3/13 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia, które odbyło 

się 21 marca 2013 r. był wyłożony do wglądu w biurze rady i umieszczony w Biuletynie Informacji 
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Publicznej. Nikt z członków Komisji nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu. Protokół nr 

3/13 został przyjęty jednogłośnie, tj. 6 głosami „za”. 

 

Ad.2.  Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z NGO za rok 2012. 

Członkowie Komisji otrzymali pisemne sprawozdanie z realizacji programu współpracy z NGO za 

rok 2012 – sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Jego autorka kierownik referatu 

kontroli i informatyzacji Grażyna Porębska-Jochacy omówiła główne punkty sprawozdania. Wobec 

braku pytań i głosów w dyskusji Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia przyjęła to 

sprawozdanie, a następnie wysłuchała przedstawiciela Stowarzyszenia Wspierania Organizacji 

Pozarządowych „MOST” Krzysztofa Steca. Przedstawił on model współpracy administracji 

publicznej i organizacji pozarządowych opierający się na 3 płaszczyznach: 

1. Współpraca jednostek samorządu terytorialnego i organizacji pozarządowych przy 

tworzeniu polityk publicznych. 

2. Współpraca jednostek samorządu terytorialnego z organizacjami pozarządowymi w zakresie 

realizacji zadań publicznych. 

3. Infrastruktura współpracy, tworzenie warunków do społecznej aktywności. 

Stowarzyszenie „MOST” zwróciło się do członków Komisji z prośbą o pozytywne zaopiniowanie 

przystąpienie Gminy Goleszów, w roli partnera, do modelu współpracy administracji publicznej 

i organizacji pozarządowych. Z podobnymi prośbami wystąpiono także do Miasta Katowice 

i Miasta Mysłowice. Pan Krzysztof Stec zapewnił, że przystąpienie do współpracy nie wiąże się dla 

Gminy z żadnymi kosztami.  

Przedmiotem konkursu, w którym Gmina Goleszów miałaby być partnerem są projekty mające na 

celu wdrożenie standardów współpracy administracji publicznej z organizacjami pozarządowymi w 

oparciu o model współpracy opracowany w projekcie pt. „Model współpracy administracji 

publicznej i organizacji pozarządowych”.  

Członkowie Komisji otrzymali szczegółowe, pisemne informacje na ten temat. Informacja ta 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Wobec braku sprzeciwu po wysłuchaniu informacji, Komisja Edukacji, Kultury, Sportu 

i Ochrony Zdrowia pozytywnie zaopiniowała przystąpienie, w roli partnera, do modelu 

współpracy administracji publicznej i organizacji pozarządowych.  
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Ad.3. Wydanie opinii w sprawie wniosków złożonych na poprzednim posiedzeniu komisji. 

Na poprzednim posiedzeniu Komisja postawiła pięć wniosków.  

WNIOSEK NR 1: Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia wnioskuje o utworzenie 

oddziału przedszkolnego w Goleszowie Równi przy szkole podstawowej dla której organem 

prowadzącym jest Gmina Goleszów. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że po przeprowadzonej rekrutacji do przedszkola 

brakło miejsc dla 86 dzieci. Każdy z mieszkańców gminy, których dzieci nie zostały przyjęte żądał, 

bezpłatnej opieki dla swoich dzieci. Po dyskusji z dyrektorami szkół i przedszkola ustalono, że 

zostaną otworzone przy szkołach oddziały przedszkolne dla dzieci 5 i 6 letnich co uwolni miejsca 

w przedszkolu dla 3 i 4 latków. Obwodem szkolnym dla Goleszowa Równi będzie Cisownica. Wójt 

Gminy dodał, że utworzenie oddziałów nie odbędzie się bezkosztowo, bo niektóre szkoły będą 

musiały kupić odpowiednie wyposażenie klas.  W sprawie utworzenia oddziałów przygotowano już 

odpowiednie uchwały, które zostały przesłane członkom Komisji Edukacji, Kultury, Sportu 

i Ochrony Zdrowia.  

Następnie inspektor Krzysztof Kusiński poinformował, że ustanowienie liczby oddziałów 

przedszkolnych w szkołach leży w gestii dyrektorów szkół i będzie uzależnione od liczby chętnych 

do takiego oddziału. Zapisy o liczbie oddziałów będą umieszczone w statuach szkół.  

Kolejno głos zabrała dyrektor SP w Dzięgielowie Katarzyna Bogdał. Uznała ona, że warto 

wysłać ofertę oddziału przedszkolnego przy szkole także do 3 latków, ponieważ wówczas jest 

większa szansa na to, że wybiorą one pozostanie w szkole na terenie Gminy Goleszów. Stanowisko 

pani dyrektor Bogdał poparła dyrektor SP Goleszów Barbara Romaniuk oraz przewodnicząca 

Komisji Ludwika Czyż.  

Radny Karol Lipowczan zapytał czy po zamknięciu szkoły w Goleszowie Równi zarząd budynku 

zostanie przekazany Szkole Podstawowej w Cisownicy? Na to pytanie Wójt Gminy odpowiedział 

twierdząco.  

Ponownie głos zabrała dyrektor SP w Dzięgielowie Katarzyna Bogdał. Poinformowała ona, że 

stworzyła ona projekt pod nazwą „Razem od najmłodszych lat”, który zostanie zgłoszony do 

konkursu ogłoszonego przez Marszałka Województwa Śląskiego. Celem projektu będzie 

zwiększenie odstępności dzieci z terenu Gminy Goleszów do edukacji przedszkolnej poprzez 

utworzenie punktu przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Dzięgielowie z siedzibą 

w Puńcowie.  



Protokół nr 4/13 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia odbytego w dniu 29 kwietnia 2013 r.  strona 4 
 

W tym momencie przy okazji omawiania tematyki oddziałów przedszkolnych przewodnicząca 

Komisji Ludwika Czyż postanowiła poddać pod głosowanie wydanie pozytywnej opinii do 

projektów uchwał w sprawie: 

 ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Goleszów 

oraz granic ich obwodów, 

 ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Goleszów przedszkoli publicznych i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz punktów przedszkolnych. 

Oba projekty uchwały w głosowaniach odrębnych uzyskały pozytywną opinię 6 głosami „za”.  

 

WNIOSEK NR 2:  Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia wnioskuje o wprowadzenie 

zmiany w projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Goleszów nr 21/2012 z dnia 

25 kwietnia 2012 roku. Zmiana ta polega na wprowadzeniu zapisu: „Tygodniowy obowiązkowy 

wymiar godzin (zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych) dla pedagogów szkolnych, 

psychologów, logopedów i doradców zawodowych określa się na 24 godziny”.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z taką zmianą, pod warunkiem jednak, że nie 

ulegnie zmniejszeniu liczba etatów pedagogów szkolnych, psychologów, logopedów i doradców 

zawodowych. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że wniosek został zrealizowany. 

 

WNIOSEK NR 3: Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia wnioskuje o zamieszczenie 

w Panoramie Goleszowskiej informacji o obowiązku objęcia przygotowaniem przedszkolnym dzieci 

5 i 6 letnich. Obowiązek ten można realizować w przedszkolach, oddziałach i punktach 

przedszkolnych na terenie Gminy Goleszów.  

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że wniosek został zrealizowany. 

 

WNIOSEK NR 4: Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia wnioskuje o przygotowanie 

zmian §1 ust. 2  uchwały nr 10/2011 z dnia 23 lutego 2011 r. w sprawie nagród za osiągnięte 

wyniki sportowe. Zmiana ta ma mieć na celu zniesienie ograniczeń dyscyplin sportu, za uprawianie 

których można otrzymać nagrodę. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że wniosek jest w trakcie realizacji. 
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WNIOSEK NR 5: Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia wnioskuje o zmianę 

uchwały nr XVII/119/08 z dnia 27 lutego 2008 r. Zmiana ma polegać na tym, że przyznawana 

będzie tylko jedna nagroda rocznie w formie pieniężnej w wysokości 1000 zł.  

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że wniosek jest w trakcie realizacji. 

 

Ad.4. Działalność pozalekcyjna prowadzona w szkołach w I półroczu 2012/2013 r. 

Członkowie Komisji otrzymali pisemną informację dotyczącą działalności pozalekcyjnej 

prowadzonej w szkołach w I półroczu 2012/2013 r. Informacja ta stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.  Informacja ta została przyjęta bez uwag. 

 

Ad.5. Informacja przedszkoli o dodatkowych zajęciach realizowanych w I półroczu 

2012/2013. 

Członkowie Komisji otrzymali pisemną informację dotyczącą działalności pozalekcyjnej 

prowadzonej w przedszkolu w I półroczu 2012/2013 r. Informacja ta stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.  Informacja ta została przyjęta bez uwag. 

 

Ad.6 Sprawy bieżące. 

W tematyce bieżącej radny Karol Lipowczan zwrócił uwagę na problem z rejestracją do lekarza 

pierwszego kontaktu w ośrodku zdrowia w Goleszowie. Mieszkańcy gminy skarżą się na zbyt 

odległe terminy wizyt. W związku z tym Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony 

Zdrowia zwraca się do Wójta Gminy o wystąpienie z pismem do Ośrodka Zdrowia 

w Goleszowie w sprawie wyjaśnienia kwestii odległych terminów rejestracji pacjentów do 

lekarza pierwszego kontaktu. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 

Podinspektor ds. obsługi Rady Gminy 
Aleksandra Duda 

  


